
 

 

 

  

 

 

2023-02-21 

Interpellation till regionstyrelsens ordförande Mikael Johansson (M)  

 

Läget i hälso- och sjukvården i Kronoberg är allvarligt. Dagligen nås vi i media 
och meddelanden av medarbetare och invånare som uttrycker stor oro över 
situationen.  
 
I hälso- och sjukvårdens årsrapport 2022 framgår bland annat att: 

• Region Kronoberg anställer färre sjuksköterskor än som slutar. 
Anställningsnettot för sjuksköterskor har varit negativt flera gånger de 
senaste åren. 

• Antalet disponibla vårdplatser har minskat de senaste åren. 2019 fanns 
309 disponibla vårdplatser. 2022 var antalet 285.  

• Kostnaderna för hyrpersonal ökar. 2022 landade kostnaden för 
hyrpersonal på nästan 250 miljoner kr. En ökning med cirka 100 miljoner 
sedan 2018. 

 
Bristen på vårdpersonal har bland annat lett till tillfälligt hopslagna och 
nedstängda avdelningar. Kirurgavdelning 33 och 34 i Växjö har precis avslutat 
sin ihopslagning och inför sommaren 2023 finns förslag om att stänga 
intensivvårdsavdelningen i Ljungby i några veckor. 
  
I höstas släpptes också två IVO-rapporter som pekade på allvarliga brister i 
vården i Kronoberg. I en artikel i Dagens samhälle menade du Mikael Johansson 
(M) att ”Tillsynen är av begränsat värde och slutsatserna lite väl långtgående”.1  
 
Uttalandena i artikeln har skapat stor frustration hos såväl medarbetare som 
invånare och oss i oppositionen. För oss socialdemokrater är det självklart att 
IVO:s rapporter och det som framkommer i dessa ska tas på största allvar. 
Rapporternas beskrivning av arbetsmiljön överensstämmer också väl med den 
bild medarbetare och fackförbund slått larm om en längre tid, vilket för oss är 
ytterligare anledning att ta rapporterna på allvar. 
 
 
 

                                                 
1 Regionpolitiker kritiserar Ivo: ”Fyrkantig kontroll” - Dagens Samhälle (dagenssamhalle.se) (länk hämtad 2023-02-20) 

https://www.dagenssamhalle.se/samhalle-och-valfard/sjukvard/regiontopp-om-ivos-granskning-fyrkantig-kontroll-som-inte-betyder-sa-mycket/


 

 

 

  

Nu har du Mikael Johansson (M) varit regionstyrelsens ordförande i över fyra år. 
Jag vill ställa följande frågor till dig: 
 

1. Vilket ansvar anser du att du som regionstyrelsens ordförande har för 
läget som råder i hälso- och sjukvården i Kronoberg? 

2. Tycker du att du de senaste fyra åren har gjort tillräckligt för att förbättra 
personalens arbetsmiljö och regionens rekryteringsmöjligheter? 

3. Hur resonerar du kring den kritik och de brister som IVO pekar ut i sina 
rapporter? 

4. Vilka konkreta åtgärder tänker du vidta i närtid för att förbättra läget? 
5. Vad är ditt budskap till alla som är oroliga över läget? 

 
 
Henrietta Serrate (S) 
2:e vice ordförande i regionstyrelsen och ledamot i regionfullmäktige 


